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Drodzy Czytelnicy "Słowa Życia"!  Chcę podzielić się z Wami wrażeniami z IX Rekolekcji
Trzeźwości, które odbyły się w Grodnie 9-11 grudnia 2011 r. Już po raz dziewiąty
przedstawiciele grup AA (Anonimowi Alkoholicy), Al-Anon (współuzależnieni) i DDA (dorosłe
dzieci alkoholików) z całej Białorusi i nie tylko zebrali się w Grodnie. I już od dziewięciu lat w
swoim przytulnym domu spotykają nas siostry nazaretanki. Tam odbywa się zasadnicza część
naszych rekolekcji.       †       Msza Święta... Co może być
piękniejsze! W kościele Pobrygidzkim, tradycyjnie spotkał nas zawsze gościnny ks. Antoni
Gremza. Rekolekcje rozpoczął i pobłogosławił ks. bp Aleksander Kaszkiewicz. Mszy św. w
koncelebrze naszego duszpasterza ks. Aleksandra Pietrowicza i ks. Antoniego Gremzy
przewodniczył ks. bp Aleksander Kaszkiewicz. Mszy św. towarzyszyła niezwykła muzyka, która
wywarła na mnie ogromne wrażenie. Mszę św. upiększył chór z grodzieńskiej parafii
Miłosierdzia Bożego "Cantate Domino". A po jej ukończeniu wysłuchaliśmy rzeczywiście
cudownego koncertu.
    Bardzo cieszy mnie to, że nasze rekolekcje zawsze odbywają się w Adwencie, ponieważ jest
to okres skruchy i koniecznego przestrzegania postu. Zostawiając wszystkie sprawy i troski
życia codziennego, ponownie przyjechałem do Grodna, aby podzielić się z innymi radością
trzeźwego życia.
       Po Mszy św. odbyło się otwarte zebranie grup wzajemnej pomocy, gdzie każdy podzielił się
radością trzeźwego życia i doświadczeniem swego uzdrowienia. Dziękowaliśmy Bogu za
otrzymany od Niego dar. Chcę zaznaczyć pewien ważny moment: na otwartym zebraniu byli
obecni także ci, którzy przyszli do nas po raz pierwszy. Ci, którzy szukają wyjścia z błędnego
koła pijaństwa. Cieszymy się z tego, ponieważ każdy nowy uczestnik jest ważną osobą
zebrania. Naszym zadaniem jest pomóc mu na wybranej przez niego drodze. 
      Droga, jaką wybrałem, jest drogą trzeźwego życia. Tego uczy mnie program "12 Kroków
AA". Uważam, że to jest program miłosierdzia. Przyszedłem do AA, aby dojść do siebie i
znaleźć siebie. Dlatego, będąc alkoholikiem, jestem szczęśliwy!
      Następnego dnia czekała na nas konferencja na temat zaufania: tak w rodzinie, jak i w
otaczającym nas świecie. Ks. Aleksander opowiedział przypowieść o braku zaufania w rodzinie.
Uczestnicy rekolekcji zadawali dużo pytań, a ks. Aleksander starał się na nie odpowiedzieć.
Konferencja była bardzo żywa i pełna dyskusji. 
      Następnie odbyło się nabożeństwo Drogi Krzyżowej. Podążając w żałobnej procesji,
zatrzymując się przy każdej stacji, i, zginając kolana, mówiliśmy: "Kłaniamy Ci się, Panie Jezu
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Chryste, i błogosławimy Tobie, żeś przez Krzyż i Mękę swoją świat odkupić raczył". W sercu
każdego uczestnika Drogi Krzyżowej są prośby o pomoc tym, którzy cierpią od alkoholu i
narkotyków, o wybaczenie za ból, wyrządzony naszym bliskim podczas alkoholowego
szaleństwa, wdzięczność za cierpliwość do naszej choroby oraz ... łzy, których nikt nie ukrywał. 
 
      Do sakramentu spowiedzi przystąpiliśmy w kościele Farnym. W południe siostry nazaretanki
poczęstowały nas obiadem. Wolny czas poświęciłem na zwiedzanie Grodna. Wieczorem
ponownie odbyły się zebrania grup wzajemnej pomocy.  
      Kilka słów o grupach Al-Anon i DDA i ich programach. Program DDA polega na wzajemnej
pomocy osobom, wychowanym w środowisku alkoholowym lub dysfunkcjonalnym. Grupę
Al-Anon tworzą osoby współuzależnione: rodzina, przyjaciele alkoholików. Lecz wszystkich
łączy jeden program duchowy "12 Kroków". 
      Kolejny dzień rekolekcji był także interesujący, jak i dwa poprzednie. Dołączył do nas ks.
Witali Dobrołowicz, któremu należy się podziękowanie za pomoc w organizowaniu rekolekcji.
Konferencja na temat wiary, którą wygłosił ks. Witali była bardzo aktualna, żywa i potrzebna dla
mnie. Przecież bez wiary w Boga - jak bez powietrza. Dla mnie nie wystarczy rzucić picie,
muszę stale wzmacniać się duchowo. Pomaga mi w tym Kościół, moje stanowcze przekonania i
wiara w siłę bardziej potężną, niż sam. 
      Rekolekcje zakończyła Msza św., po której podziękowaliśmy naszym księżom za troskę i
czas spędzony z nami. Ks. bp. Aleksandrowi Kaszkiewiczowi, naszemu duszpasterzowi ks.
Aleksandrowi Pietrowiczowi, a także stałym organizatorom wszystkich Rekolekcji Trzeźwości na
Białorusi – Jerzemu i Ludmile serdecznie dziękujemy za organizację Rekolekcji Trzeźwości, ks.
Antoniemu Gremzie – za ciepłą gościnę w kościele Pobrygidzkim, ks. Witalemu Dobrolowiczowi
– za pomoc materialną oraz siostrom nazaretankom – za ciepło domowe i pyszny obiad. 
    Udział w Rekolekcjach Trzeźwości, które odbywają się cztery razy do roku, mogą brać
wszyscy chętni. Kolejne rekolekcje odbędą się  w Baranowiczach (ul. T. Szewczenki 6, Dom
św. Trójcy) 20-22 kwietnia 2012 r. Tel. kontaktowy: 8033-325-57-64 - Jerzy. 

    Wszystkim serdecznie dziękujemy!
     Niech Bóg i Matka Najświętsza mają Was w swojej opiece!
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